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Bildningsnämnden § 16 15.02.2024 
 

 

 
Beslut om behandling av extra ärenden 
 
BILD 15.02.2024 § 16    
      
 
 
 
Beslut Inga extra ärenden
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Bildningsnämnden § 17 15.02.2024 
 

 

 
Uppföljning av tjänsteinnehavarbeslut 
 
BILD 15.02.2024 § 17    
      
 
 

Enligt kommunallagen 92 § kan bildningsnämnden ta upp till behandling ett 
ärende som har delegerats till en underlydande myndighet eller en sektion 
underställd nämnden. 
 
Till behandling i ett högre organ får dock inte tas 
1. ärenden som gäller tillstånds-, anmälnings-, tillsyns- och 
förrättningsförfaranden enligt lag eller förordning, eller 
2. sådana ärenden inom undervisningsverksamheten, hälsovården eller 
socialväsendet som gäller en individ. 
 

*/*  Följande beslut har gjorts under tiden 16.1 – 7.2.2024 (kompletterande 
material): 

 
Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson 
Personalbeslut § 1 – 2  
Elevbeslut § 3 
Ungdoms- och idrottschef Taru Alho 
Personalbeslut § 1 (sekretessbelagt) 
 

 
 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna besluten för kännedom och beslutar att inte 

använda sin rätt att ta besluten till behandling. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Sivistystoimen johtaja Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
 Nuoriso- ja liikuntajohtaja Taru Alho, 040 518 9564 
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Bildningsnämnden § 18 15.02.2024 
 

 

 
Byggnadsprogrammet av intern service 2024 - bildningsväsendets byggnader 
 
BILD 15.02.2024 § 18    
16/02.02.02/2024    
 
 

Byggnadsprogrammet beträffande bildningsväsendets byggnader för 2024 har 
uppgjorts enligt den godkända investeringsbudgeten. 
 

*/* Det preliminära byggnadsprogrammet bifogas. 
 
Ur programmet framgår de reserverade anslagen och den planerade tidtabellen 
för förverkligandet. Ur programmet framgår även hur arbetena fördelas genom 
ackord och eget arbete. 
 
Bildningsdirektören berättar närmare vid mötet om de planerade 
investeringarna. 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar anteckna för kännedom byggnadsprogrammet för 
intern service för år 2024 gällande bildningsväsendets byggnader som är i 
användning. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Bildningsnämnden § 19 15.02.2024 
 

 

 
Verksamhetsställen för förskoleundervisning läsåret 2024 - 2025 
 
BILD 15.02.2024 § 19    
69/12.00.00/2024    
 
 

Chefen för småbarnspedagogik föreslår att förskoleverksamhet anordnas på 
följande verksamhetsställen läsåret 2023 - 2024: 
 

 Svenskspråkig förskola: 
- Hyllis daghem 
- Hangonkylän päiväkoti/Hangöby daghem 
- Lappvik daghem 
 
 
Finskspråkig förskola: 
- Hangonkylän päiväkoti/Hangöby daghem  
- Lappohjan päiväkoti 
 

 Vid beredningen av ärendet har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 
 
 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar godkänna ovan nämnda verksamhetsställen för 
förverkligande av förskoleundervisningen i Hangö läsåret 2024 - 2025. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Chefen för småbarnspedagogik Birgitta Mannström, 040 159 5180
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Bildningsnämnden § 20 15.02.2024 
 

 

 
Årets idrottspremieringar 2023 i Hangö 
 
BILD 15.02.2024 § 20    
77/12.04.00/2024    
 
 Hangöborna har fått lämna in till idrottsbyrån skriftliga förslag inom sex olika 

kategorier, kategorierna var årets idrottare, årets unga idrottare, årets lag, årets 
tränare, årets bragd samt årets hedersomnämnande. Förslag togs emot 
15.12.2023 – 15.1.2024. Kriterierna för de olika kategorierna fastställdes senast 
19.11.2020. 

 
 Inom utsatt tid inlämnades elva (11) förslag. 
 
 Ungdoms- och idrottschefen ger förslaget till val av årets idrottare, årets unga 

idrottare, årets lag, årets tränare, årets bragd samt årets hedersomnämnande. 
 

Förslag (Gustafsson) Ett förslag till premiering av idrottsprestationer 2023 inom de sex kategorierna 
utdelas vid mötet. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564
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Bildningsnämnden § 21 15.02.2024 
 

 

 
Överföring av inkomster från år 2023 till år 2024 
 
BILD 15.02.2024 § 21    
542/02.02.00/2023    
 
 

Bildningsväsendets avdelningar har beviljats extern finansiering för diverse 
verksamhet och projekt. Projekbidragens användningstid är oftast längre än ett 
kalenderår. Därmed bör en del av inkomsterna överföras till inkomster år 2024. 
 
Bildningsväsendets inkomstöverföringar fördelas avdelningsvis enligt följande: 
 

administration 610,88 € 
grundskolorna 180 526,52 € 
gymnasierna 23 329,05 € 
småbarnspedagogiken 101 971,70 € 
idrottsväsendet 4 218,79 € 
ungdomsväsendet 62 018,06 € 
Totalt: 372 675 € 

 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar att ovannämnda inkomster, 372 675 € överförs till 

inkomster för år 2024. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 



 

 

Protokoll 2/2024  9 

 
Bildningsnämnden § 22 15.02.2024 
 

 

 
Bokslutet för bildningsväsendet 2023 
 
BILD 15.02.2024 § 22    
34/02.02.02/2023    
 
 

Bildningsnämnden har gjort upp en målsättningsplan för år 2023 och 
förverkligandet av målen har antecknats för kännedom (BILD § 92, 16.11.2023). 
Bildningsväsendet har även under året regelbundet följt upp budgeten, genom 
att budgetuppföljningen har förts till nämnden för kännedom åtta gånger. 
Personarbetsårens antal minskade under år 2023 med 1,9 personer. 
 
Under år 2023 har bildningsväsendet fått mindre inkomster jämfört med vad som 
uppskattades då budgeten gjordes upp. Av dessa kan nämnas olika projekt både 
inom grundundervisningen och småbarnspedagogiken. 
 
Till elever från Ukraina har man erbjudit förberedande undervisning på finska för 
andra året i följd. Eleverna har rätt så bra integrerats i den finska skolvärlden och 
det finska samhället. En del av dessa familjer har även ansökt om 
hemkommunsrätt, vilket gör undervisning enligt den finländska läroplanen 
obligatorisk för dessa elever. Språkligt samarbete har fortsatt inom 
småbarnspedagogiken och i skolorna. Det regionala projektet med att reducera 
skolfrånvaro har fortsatt och gemensamma frånvaromatriser har utarbetats. 
 
Bildningsväsendet har understött Hangös andra stadiets studerande i Axxell och 
Luksia med reseersättningar, men detta föll bort i augusti 2023, eftersom alla 
studerande nu omfattas av den utvidgade läroplikten. I fortsättningen ersätter 
FPA studerandes resekostnader. Raseborgs kulturinstitut (musikskole- och 
musikinstitutverksamhet) har som tidigare hållits inom givna ramar. 
Administrationen har klart hållit sig inom de givna ramarna för budgeten. 
 
De största renoveringarna har under året gjorts i Hangapark skolfastighet och i 
Centralskolan, i vilken både fest- och gymnastiksalens golv förnyades. 
 
Sedan augusti 2023 har Hangö högstadium och Hankoniemen yläaste deltagit i 
ett pilotprojekt; ”Växa till idrottare”, arrangerat av Kisakallio idrottsinstitut i Lojo. 
Finlandsmodellens hobbyverksamhet har fortsatt, men detta läsår som köptjänst 
av Raseborgs stad. Simundervisningen för elever i årskurs 3 – 9 vid Regatta Spa 
har fortsatt så som läroplanen för simundervisning förutsätter. En skolcoach 
anställdes till Hangös grundskolor i mars 2023, genom extern finansiering. 
 
Timresursen i grundundervisningen har varit i relation till elevantalet. När det nya 
läsåret inleddes i augusti 2023, var elevantalet ca 20 elever lägre jämfört med 
våren. Grundundervisningen har inte hållit sig inom de givna budgetramarna bl.a. 
på grund av personalkostnader, kostnader för transporter samt för i andra 
kommuner placerade elevers kostnader för anordnande av undervisning. 
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Bildningsnämnden § 22 15.02.2024 
 

 

Gymnasiernas timresurs har hållits på en sådan nivå att man kan garantera ett 
tillräckligt kursutbud för de gymnasiestuderande. Den utvidgade läroplikten 
omfattar fr.o.m. augusti 2023 alla studerande i gymnasierna. Samarbetet mellan 
Hangös två gymnasier har intensifierats, bl.a. genom gemensam planering av 
verksamhetsformer och lärarsamarbete. Den så kallade tennislinjen vid Hangös 
gymnasier fortsatte även detta läsår, men tyvärr är antalet studerande väldigt 
litet, trots att verksamheten har marknadsförts, i tätt samarbete med den lokal 
tennisklubben, HTK. 
 
I augusti steg antalet studerande vid stadens gymnasier (ca 10 studerande) 
jämfört med vårens studerandeantal. Gymnasieutbildningen har överskridit 
budgetramarna en aning, till en följd av den nationella löneutvecklingen. 
 
Hangö stad deltar i försöket med tvåårig förskola. Försöket började i augusti 2021 
och slutar våren 2024. Personalen, barnen och vårdnadshavarna har varit väldigt 
nöjda med försöket och de möjligheter som har givits dem. 
 
Varje barn som deltar i småbarnspedagogiken har rätt att få sådant allmänt, 
intensifierat och särskilt stöd som barnets individuella utveckling, lärande och 
välbefinnande förutsätter. Genomförandet av reformen i kommunerna har stötts 
med understöd som beviljats av Utbildnings- och kulturministeriet (UKM).Med 
hjälp av understödet har man anställt en sakkunnig inom småbarnspedagogik för 
att handleda personalen i dessa frågor samt för att implementera 
lagförändringen i verksamheten. 
 
För det så kallade utvecklingsprogrammet Nylitteracitet har man, med hjälp av 
UKM:s understöd, anställt en handledare för att utveckla informations- och 
kommunikationstekniska och digitala färdigheter hos personalen och barnen 
inom småbarnspedagogik och förskola i Hangö stad. 
 

 Småbarnspdagogiken har gjort en smärre överskridning av budgetramarna, vilket 
beror bl.a. på den nationella löneutvecklingen. 

Motionstjänsterna har stött kommuninvånarnas hälsa och allmänna välmående 
beaktande olika målgruppers (barn, unga, personer i arbetsför ålder, seniorer 
samt personer med särskilda behov) utvecklingsuppgifter och behov. 
Uppföljningen och utvärderingen av motionsrådgivningen kommer även i 
fortsättningen att utvecklas. 
 

 Motionstjänsterna har erbjudit möjligheter till idrott på olika håll i Hangö och 
uppmuntrat människor att motionera även på egen hand under fritiden. Ny 
utrustning har vid behov anskaffats under året. 

  
 Hangö stad har år 2023 fått ett understöd från RFV för Puuha/Skoj 

familjemotionsrådgivningsprojektet. För projektet har det anställts en 
projektarbetare på heltid. Som en del av samarbetet med skolorna har tredje och 
fjärde årskursens skolsimningar genomförts. Utöver detta har man även 
genomfört simskolor för barn och vuxna. 
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Bildningsnämnden § 22 15.02.2024 
 

 

 
 Den största enskilda förändringen i utbudet av idrottsplatser i Hangö, var den 

fullstora konstgräsplanen som färdigställdes på Hangethe Sportcenters område, 
och som togs i bruk i slutet av år 2023. Dessutom färdigställdes motionstrapporna 
i Lappvik våren 2023. Reserveringssystemet för Cuplishallens utrymmen har 
under år 2023 blivit klart för publicering, och det tas i bruk i början av år 2024. 
 

 Utvecklingen av omgivningen kring Lillmärsans motionstrappor har fortsatt och 
hösten 2023 utfördes gjutarbeten till ny motionsutrustning på idrottsområdet. 
Utrustningen monteras under våren 2024. 

 
 Idrottsväsendet har inte hållits inom de givna ramarna för budgeten, bland annat 

på grund av personalkostnadernas utgifter. 
 Ungdomstjänsterna har ebjudit hangöungdomarna mångsidiga aktiviteter för 

sysselsättning på fritiden. Ett sektorsövergripande samarbete är fortfarande en 
grundförutsättning för ungdomsverkstadens verksamhet. Under 2023 har 
verksamhetens innehåll, uppgifter och arbetsbeskrivningar förtydligats. 

    
Det uppsökande ungdomsarbetet är en del av den servicehelhet som ordnas för 
under 29-åringar. De centrala arbetsuppgifterna har bestått av kontakter, 
samarbete, av att hitta stöd och tjänster som motsvarar den ungas livssituation 
och att hänvisa till dessa samt vid behov gå vid deras sida. 
 
Klubbverksamheten, för vilken ungdomsväsendet erhåller understöd från RFV, har 
fortsatt. Verksamheten har genomförts och utvecklats enligt ungdomarnas behov 
och önskemål. 
 

 Ungdomsgården Hyllis har haft öppet fem dagar i veckan. Hyllis har haft olika 
temakvällar under hela året. Sommaren 2023 hölls ett sommararbetsläger, som 
var tänkt för ungdomar som på grund av sin ålder hade svårt att få sommarjobb 
annanstans. Lappvik ungdomsgård hade öppet både under vår- och höstterminen. 

 
 Ungdomsrådet har fortsättningsvis aktivt deltagit i det lokala ungdomsarbetet 

samt i behandlingen av aktuella samhälleliga frågor inom kommunalförvaltningen. 
Rådets målsättning är att i allt större utsträckning föra fram hangöungdomarnas 
åsikter i olika ärenden. 

 
 Ungdomsväsendet överskred budgetramarna en aning. 
 
 Bildningsväsendet har inte hållit sig inom givna budgetramar år 2023. 

Verksamhetsbidraget överskreds med 388 908 euro. 
 
 

Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar godkänna bokslutet för 2023 (bilaga). 
 

Ändrat förslag Bokslutssiffrorna för år 2023 har ändrat. Bildningsväsendets verksamhetsbidrag 
överskreds med 361 476,36 euro (bilaga).  

 



 

 

Protokoll 2/2024  12 

 
Bildningsnämnden § 22 15.02.2024 
 

 

Beslut Det ändrade förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
 Chefen för småbarnspedagogik Birgitta Mannström, 040 159 5180 
 Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Bildningsnämnden § 23 15.02.2024 
 

 

 
Svar på fullmäktige Jari Karvinens m.fl. motion om att planera förebyggande rusmedelsfostran för skolelever 
och unga 
 
BILD 15.02.2024 § 23    
73/12.05.01/2024    
 
 
*/* Fullmäktige Jari Karvinen har på fullmäktigemötet, 21.11.2023 § 65, lämnat in en 

motion (bilaga 1), och bett bildingsdirektören och ungdoms- och idrottschefen 
att planera och beställa rusmedelsfostran för stadens skolelever och unga. I 
motionen konstateras att kostnaderna för arbetet med rusmedelsfostran inte 
skulle få belasta skolornas eller ungdomsväsendets budget. 

 
 Det är på kommunernas ansvar att främja förebyggande rusmedelsarbete inom 

olika förvaltningsenheter, från småbarnspedagogik till skolor, läroanstalter samt 
ungdomsarbete och omgivningen där de unga spenderar sin fritid, 
sysselsättnings- och integreringstjänster eller samhällsplanering inte att 
förglömma. 

 
 På sistone har det ofta förts fram att unga mår dåligt och vi har även i Hangö 

kontaterat en ökad rastlöshet och ångest bland Hangös barn och ungdomar. 
Statistiken visar att 25 % av eleverna i årskurs åtta och nio upplever måttlig eller 
svår ångest och 13,4 % av dem har provat på illegala droger åtminstone en gång, 
vilket är högre än inom Västra Nylands välfärdsområde i helhet. I Hangö 
förebyggs rusmedels- och mentalhälsa inom olika sektorer, eftersom 
förebyggande arbete hör till alla. 

 
 I Hangö fungerar en sektorövergripande arbetsgrupp för barn och ungas välfärd 

(HyVä-gruppen), som sammanträder regelbundet ungefär en gång per månad. 
Inom gruppen behandlas barnens och ungdomarnas ärenden, så som 
mentalvårdsarbete, rusmedelsupplysning, trivsel osv. Till gruppen hör personal 
från stadens olika förvaltningsenheter samt representanter från Västra Nylands 
välfärdsområde. Västra Nylands välfärdsområdets representaters närvaro har 
ändå minskat ifjol. 

 
*/* Stadens ungdomstjänster, tillsammans med andra aktörer, har år 2023 planerat 

och förverkligat flera olika evenemang i anknytning till förebyggande rusmedels- 
och mentalvårdsarbete (bilaga 2). Motsvarande åtgärder planeras även att 
genomföras i fortsättningen. Stadsfullmäktige godkände ungdomstjänsternas 
budget för år 2024, och med den anställandet av ytterligare ett årsverke. Den 
första skolcoachen, som från och med årsskiftet arbetar i högstadierna, 
anställdes våren 2023 med extern finansiering. Skolcoachen har visat sig vara en 
betydande resurs i samarbetet mellan ungdomstjänsterna och skolorna, och det 
skulle vara behövligt att verksamheten skulle fortsätta efter detta läsår. Ett 
samandrag över skolcoachens arbetsuppgifter, för våren 2023, och årsklocka 
bifogas (bilaga 3). 
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Bildningsnämnden § 23 15.02.2024 
 

 

*/* Förebyggande rusmedelsfostran görs även inom elevvårdens arbetsgrupper i 
skolorna. Västra Nylands välfärdsområdets elevvårdspersonal har gjort en 
förteckning över genomförda åtgärder år 2023 (bilaga 4). 

 
*/* Förebyggande rusmedelsfostran ingår i undervisningen för kommunens olika 

årskurser. Rektorerna har gjort en förteckning över de väsentliga åtgärder som 
förekommer i skolornas verksamhet (bilaga 5). 

 
*/* Arbetsgruppen för förebyggande mentalvårds- och rusmedelsarbete i Hangö 

(EMPT) är ett organ som fungerar under stadsstyrelsen. Gruppen följer med den 
lokala rusmedels- och mentalvårsdssituationen samt dialogen mellan olika 
aktörer. Till gruppen hör personal från stadens olika förvaltningsenheter samt 
representanter från Västra Nylands välfärdsområde. Västra Nylands 
välfärdsområdets representaters närvaro har ändå minskat ifjol. Välfärdsområdet 
har en egen arbetsgrupp för förebyggande rusmedels- och mentalvårdsarbete, i 
vilken det finns representanter från områdets kommuner samt från de mest 
centrala förebyggande tjänsterna inom social- och hälsovårdstjänsterna (bilaga 
6). 

 
*/* Stadsfullmäktige beslöt under sitt möte 10.1.2024 § 2, att grunda en 150-års 

jubileumsfond, genom vilken man ska stöda välbefinnandet hos barn och unga i 
Hangö. Dessutom kan man genom fonden belöna innovationer gjorda av barn 
och unga i Hangö. Fullmäktige beslöt placera 15.000 euro i startkapital i fonden. 
Med medel ur fonden skulle man t.ex. kunna finansiera förebyggande 
rusmedelsfostran för barn och unga som anskaffats från utomstående aktörer. 
Stadens HyVä-arbetsgrupp skulle kunna vara det organ som går igenom olika 
aktörers ansökningar, och sänder dem vidare till stadsstyrelsen för godkännande 
(bilaga 7). 

 
 Svaret på den här motionen har utarbetats av en arbetsgrupp bestående av 

bildningsdirektören, ungdoms- och idrottschefen, stadens välfärdskoordinator 
samt förmannen för ungdomstjänsterna. 

 
 Vid beredningen av ärendet har en barnkonsekvensanalys (LAVA) uppgjorts. 

 
Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden ger åt stadsstyrelsen ovan nämnda text, samt den information 

som framkommer ur bilagorna, som sitt utlåtande gällande fullmäktige Jari 
Karvinens motion om att planera förebyggande rusmedelsfostran för skolelever 
och unga. 
 

Ärendets behandling Ledamot Varpalahti föreslog att det till utlåtandetexten läggs till att 
stadsstyrelsen, som är det organ som har ansvaret för förebyggande 
rusmedelsarbete, och arbetsgruppen för förebyggande mentalvårds- och 
rusmedelsarbete (EMPT), som fungerar under stadsstyrelsen, utvärderar 
genomförandet av verksamhetsplanen för det förebyggande rusmedelsarbetet 
samt dess tillräcklighet, med hänsyn till rusmedelssituationen inom de olika 
åldersgrupperna i kommunen.  
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Bildningsnämnden § 23 15.02.2024 
 

 

 Förebyggande rusmedelsarbete borde riktas förutom till barnen, dessutom till 
hela familjen t.ex. genom fritidsintressen och arbetsplatser och som hela 
samhällets verksamhet. 

 Medlem Varpalahti föreslog dessutom att avsnittet som berör fonden, i sin helhet 
stryks ur texten. 

 
 
Beslut Bildningsnämnden beslöt enhälligt att de ändringar i texten som ledamot 

Varpalahti föreslog läggs till i utlåtandet. Den ändrade texten och bilagorna ges 
som utlåtande till fullämktige Jari Karvinens motion. 

 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
 Ungdoms- och idrottschef Taru Alho, 040 518 9564 
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Begäran om utredning till Regionförvaltningsverket i södra Finland för ordnande av psykologtjänster i Västra 
Nylands välfärdsområde 
 
BILD 15.02.2024 § 24    
78/00.04.01/2024    
 
 
 Hangö, Högfors, Grankulla, och Raseborgs stad samt Ingå kommun önskar att 

Regionförvaltningsverket i södra Finland utreder lagenligheten av Västra Nylands 
välfärdsområdes sätt att ordna psykologtjänster. 

 Från och med 1.1.2024 har Västra Nylands välfärdsområde erbjudit en del av 
läroanstalterna inom området psykologtjänster endast som centraliserad service 
på distans. Som bilaga finns meddelandet som skickats till en del av områdets 
kommuner om ärendet. Utbildningsanordnarna som begär om utredning önskar 
att det granskas om verksamhetsmodellen är i enlighet med lagen om elev- och 
studerandevård (30.12.2013/1287): 

  1. Enligt 3 § 2 mom. i lagen om elev- och studerandevård ”ska elevhälsan 
  främst vara förebyggande elevhälsa med generell inriktning som stöder 
  hela läroanstalten.” Att erbjuda tjänsterna i Esbo centrum hindrar i 
  praktiken att genomföra gemensam elev- och studerandevård, eftersom 
  psykologerna inte känner elevernas gemenskap och kan inte delta i 
  läroanstalternas dagliga verksamhet. Verksamheten för att främja 
  välbefinnandet i läroanstalten som nämns i lagen förverkligas alltså inte. 

  2. Dessutom konstateras det i lagens 9 § 3 mom. att ”elevhälsans 
  psykolog- och kuratorstjänster måste vara lätt tillgängliga för  
  studerandena.” Många elever på Västra Nylands välfärdsområde har 
  inte faktiska möjligheter att flytta sig till möten i Esbo centrum utan 
  vårdnadshavarens stöd och således kan inte tjänsterna anses vara lätt 
  tillgängliga. 

 Utbildningsanordnarna som begär om utredning förstår att Västra Nylands 
välfärdsområde har kommit fram till den nämnda centraliserade lösning eftersom 
det inte har funnits tillräckligt med sökanden till de öppna arbetsplatserna. 
Utbildningsanordnarna konstaterar ändå att i lagen om välfärdsområden 
(29.6.2021/611) 9 § 1 mom. konstateras att ”om inte något annat föreskrivs 
genom lag, får välfärdsområdet producera de tjänster som omfattas av dess 
organiseringsansvar självt eller i samarbete med andra välfärdsområden eller 
enligt avtal skaffa dem av andra tjänsteproducenter.” Utbildningsanordnarna 
anser att Västra Nylands välfärdsområde inte har använt alla medel som är 
tillåtna enligt lag för att ordna elev- och studerandevård på det sätt som lagen 
om elev- och studerandevård kräver.  
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Förslag (Gustafsson) Bildningsnämnden beslutar omfatta en gemensam begäran om utredning, till 
Regionförvaltningsverket i södra Finland, om ordnande av psykologtjänster i 
Västra Nylands välfärdsområde. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Tilläggsuppgifter Bildningsdirektör Karl-Erik Gustafsson, 040 596 3249 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 16, § 17, § 18, § 19, § 20, § 21, § 22, § 23, § 24 
 
Besvärsförbud  

I beslut, som gäller endast beredning eller verkställighet, får ändring inte 
sökas enligt 136 § i kommunallag. 
 
 
 
 


